

目次

预应力锚索框格梁体系加固破碎岩质边坡合理间距研究

吕庆 孙红月 尚岳全等

(浙江大学 建筑工程学院, 浙江 杭州 310027)

收稿日期 2004-9-3 修回日期 2005-3-1 网络版发布日期 2006-12-15 接受日期

摘要 摘要: 以金丽温高速公路K81边坡为例, 建立分析计算的力学模型, 根据现场试验数据, 通过数值模拟的方法, 研究预应力锚索张拉在破碎岩质边坡坡面的压缩变形和附加应力规律, 并以此为依据探讨了预应力锚索合理间距的问题。研究表明: 对于破碎岩质边坡锚固工程, 考虑到边坡岩体变形模量小, 应采用小张拉力的预应力锚索, 以500~750 kN张拉力为宜; 为减少相邻锚索张拉的影响, 锚索间距不应太小; 为避免锚索之间出现应力跌落, 锚索间距也不能过大, 以4~6 m为宜。

关键词 [关键词: 边坡工程](#) [滑坡加固](#) [预应力锚索](#) [破碎岩质边坡](#) [数值模拟](#) [锚索间距](#)

分类号

STUDY ON PROPER INTERVAL OF PRESTRESSED CABLES IN REINFORCING CRUSH ROCK SLOPE

LU Qing, SUN Hong-yue, SHANG Yue-quan, ZHU Han-ya

(College of Civil Engineering and Architecture, Zhejiang University, Hangzhou, Zhejiang 310027, China)

Abstract

Abstract: Based on a case of crush rock slope K81 in Jinhua—Lishui—Wenzhou Highway, an analytical mechanical model was developed. According to field testing data, the compression deformation and subsidiary stresses of the crush rock slope under prestressed cables anchorage forces were analyzed by numerical simulation. The results are shown as follows: (1) it is suggested that light-tonnage cables should be employed in crush rock slope reinforcing engineering in consideration of low deformation modulus of the slope. The tensile force of 500–750 kN can be adopted; (2) the range interval of the cables should not be too small for the reduction of adjacent cable stretch-draw influence. On the other hand, the interval should not be too large to avoid subsidiary stresses looseness. The proper interval between cables in crush rock slope should be 4–6 m.

Key words [Key words: slope engineering](#) [landslide reinforcement](#) [prestressed cable](#) [crush rock slope](#) [numerical simulation](#) [cable interval](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(283KB\)](#)

▶ [HTML全文\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中包含“关键词: 边坡工程”的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

· [吕庆 孙红月 尚岳全等](#)